

Title (en)

Packaging and application device for applying a product to the skin or the lips

Title (de)

Verpackungs- und Anwendungsvorrichtung zum Aufbringen eines Produkts auf die Haut oder auf die Lippen

Title (fr)

Dispositif de conditionnement et d'application pour appliquer un produit sur la peau ou les lèvres

Publication

**EP 2016855 A1 20090121 (FR)**

Application

**EP 08158530 A 20080619**

Priority

FR 0755903 A 20070620

Abstract (en)

The device (1) has an applicator element (6) carried by a distal portion (21) of a stem (4). A receptacle (2) includes composition to be applied to skin or lips. The receptacle includes a wiper (11) wiping the applicator element while it is removed from the receptacle. The applicator element includes an end face substantially plane and substantially parallel to the longitudinal axis of the distal portion of the stem, where the end face is situated on a side of the applicator element that is opposite to the longitudinal axis of the distal portion of the stem. An independent claim is also included for a method for applying a composition to skin or lips.

Abstract (fr)

La présente invention concerne un dispositif de conditionnement et d'application pour appliquer un produit sur la peau ou les lèvres, comportant : - un applicateur comportant une tige (4) ayant une partie distale (21) et un élément d'application (6) porté par la partie distale de la tige, - un récipient contenant le produit à appliquer sur la peau ou les lèvres, le récipient étant muni d'au moins un organe d'essorage pour essorer l'élément d'application lors de son retrait du récipient, - l'élément d'application ayant un axe longitudinal (Y) non confondu avec l'axe longitudinal de la partie distale de la tige, - l'élément d'application ayant une face d'extrémité (25) de surface enveloppe (E) sensiblement plane et sensiblement parallèle à l'axe longitudinal de la partie distale de la tige, cette face d'extrémité étant située du côté de l'élément d'application opposé à l'axe longitudinal de la partie distale de la tige.

IPC 8 full level

**A45D 34/04** (2006.01); **A46B 9/02** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**A45D 34/045** (2013.01 - EP US); **A45D 40/265** (2013.01 - EP US); **A45D 2200/1018** (2013.01 - EP US)

Citation (applicant)

- US 6220254 B1 20010424 - GUERET JEAN-LOUIS [FR]
- EP 0916282 A1 19990519 - OREAL [FR]
- EP 1053695 A2 20001122 - OREAL [FR]
- US 6070598 A 20000606 - GUERET JEAN-LOUIS [FR]
- EP 1336353 A1 20030820 - OREAL [FR]
- US 5881743 A 19990316 - NADEL MURRAY [US]
- EP 1745717 A2 20070124 - OREAL [FR]
- US 2007017544 A1 20070125 - GUERET JEAN-LOUIS [FR]

Citation (search report)

- [XD] US 2007017544 A1 20070125 - GUERET JEAN-LOUIS [FR]
- [XDA] EP 0916282 A1 19990519 - OREAL [FR]
- [A] EP 1424024 A1 20040602 - OREAL [FR]
- [AD] US 5881743 A 19990316 - NADEL MURRAY [US]

Cited by

WO2011055299A1; US10010151B2

Designated contracting state (EPC)

AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MT NL NO PL PT RO SE SI SK TR

Designated extension state (EPC)

AL BA MK RS

DOCDB simple family (publication)

**FR 2917584 A1 20081226; FR 2917584 B1 20110107;** EP 2016855 A1 20090121; US 2008317542 A1 20081225

DOCDB simple family (application)

**FR 0755903 A 20070620;** EP 08158530 A 20080619; US 14083708 A 20080617